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فرمانده معظــم کل قوا صبح جمعه 
در ســالروز بیعت تاریخی همافران و 
کارکنان نیروی هوایی با امام خمینی در 
۱۹ بهمن ۱۳۵۷، با جمعی از فرماندهان 
و کارکنان نیروی هوایی و پدافند ارتش 

جمهوری اسلامی ایران دیدار کردند.
رهبر انقاب اســامی در این دیدار، روز 
تاریخی ۱۹ بهمن را روز تولد ارتشی سرافراز، 
مســتقل و دارای هویت خواندند و با اشاره 
به تجربه بی حاصل حدود ۲ ســال مذاکره با 
آمریکا در دهــه نود و اقدام آمریکا در زیر پا 
گذاشــتن همه تعهدات خود، تأکید کردند: 
مذاکــره بــا آمریکا هیچ مشــکلی از جمله 
دشــواری های اقتصادی و معیشتی را حل 
نمی کند، همانطور کــه حل نکرد؛ بنابراین، 
راه حل مشکات »همت مسئولان متعهد و 
همراهی ملت متحد« است که ان شاءالله روز 
۲۲ بهمن این اتحاد و همدلی را خواهیم دید.
حضرت آیــت الله خامنه ای با اشــاره به 
مطالــب و بحث هایــی دربــاره مذاکره در 
روزنامه ها و فضای مجازی و ســخنان برخی 
افــراد، گفتند: محور ایــن حرف ها، موضوع 
مذاکره با آمریکا است و از مذاکره به عنوان 
یک امر خوب یاد می کنند، انگار که کســی 

مخالف خوب بودن مذاکره است.
ایشــان با اشــاره به پرُ کاری وزارت امور 
خارجه کشــورمان در زمینه مذاکره و رفت 
و آمد و انعقاد قرارداد با همه کشورهای دنیا، 
تأکید کردند: تنها استثنایی که در این زمینه 
وجود دارد آمریکا اســت. البته اســم رژیم 
صهیونیستی را به عنوان استثنا نمی بریم؛ چرا 
که این رژیم اساســاً دولت نیست بلکه یک 

باند جنایتکار و غاصب سرزمین است.
حضرت آیت الله خامنه ای در تبیین علت 
اســتثناء بودن آمریکا از مذاکــره، گفتند: 
برخی وانمود می کنند اگر پشت میز مذاکره 
بنشــینیم فان مشــکل حل می شــود اما 
واقعیتی که باید درســت بفهمیم این است 
کــه مذاکره با آمریکا هیــچ تأثیری در رفع 

مشکات کشور ندارد.
رهبــر انقاب، تجربه منفــی دهه ۹۰ و 
حدود ۲ سال مذاکره با آمریکا و چند کشور 
دیگر را که منجر به انعقاد معاهده هسته ای 
شــد، دلیلی بــر بی فایده بــودن مذاکره با 
آمریــکا خواندند و افزودند: دولت آن روز ما، 
با آنها نشســت، رفت و آمــد و مذاکره کرد، 
خندیدند، دســت دادند و رفاقت و همه کار 
کردند و معاهده ای تشــکیل شد که در آن، 
طرف ایرانی با سخاوت بسیار زیاد، امتیازهای 
زیادی به طرف مقابل داد اما آمریکایی ها به 

آن معاهده عمل نکردند.
ایشان با اشــاره به سخنان رئیس جمهور 
کنونی آمریــکا درباره پاره کــردن برجام، 
خاطرنشان کردند: قبل از او هم دولت قبلی 
آمریکا کــه معاهده را پذیرفتــه بود، به آن 
عمــل نکرد و تحریم های آمریکا که قرار بود 
برداشته شود، برداشته نشد و مسئله سازمان 
ملل هم همچون اســتخوانی لای زخم باقی 
ماند که همیشه مانند تهدیدی بر بالای سر 

ایران باقــی بماند. حضرت آیت الله خامنه ای 
اســتفاده از تجربه »دو سال مذاکره و امتیاز 
دادن و کوتاه آمدن اما به نتیجه نرســیدن« 
را ضروری برشمردند و افزودند: آمریکا همان 
معاهده را با وجود نقص هایی که داشت نقض 
کرد و از آن خارج شــد. بنابراین، مذاکره با 
چنین دولتی غیرعاقانه، غیرهوشــمندانه و 
غیرشــرافتمندانه است و با آن نباید مذاکره 

کرد.
ایشــان با اشاره به مشــکات داخلی و 
معیشتی که اغلب مردم با آن درگیر هستند، 
گفتند: آنچه مشــکات را برطرف می کند 
عامل داخلی یعنی »همّت مسئولان متعهد 
و همراهــی ملت متحد« اســت که مظهر 
این اتحاد ملی، راهپیمایی ۲۲ بهمن اســت 
که ان شــاءالله امسال نیز همه این وحدت را 

مشاهده خواهیم کرد.
رهبــر انقاب، »ملت بصیر و مســئولان 
خســتگی ناپذیر« را عامل رفع مشــکات 
خواندنــد و افزودنــد: مســئولان بحمدالله 
مشــغول کارند و بسیار امیدواریم که همین 
دولت محترم بتواند مشکات معیشتی مردم 

را کمتر و سختی ها را برطرف کند.
ایشــان با اشــاره به تقای آمریکایی ها 
برای تغییر نقشه جهان گفتند: این کار آنها 
هیچ گونه واقعیتی ندارد و فقط بر روی کاغذ 
است؛ البته آنها درباره ما هم نظر می دهند، 

حرف می زنند و تهدید می کنند.
رهبر انقاب اسامی تأکید کردند: اگر ما 
را تهدید کنند ما هم آنها را تهدید می کنیم، 
اگــر تهدیــد خــود را عملی کننــد ما نیز 
تهدیدمان را عملی می کنیم و اگر به امنیت 
ملت ما تعــرض کنند ما هم بدون تردید به 

امنیت آنها تعرض می کنیم.
حضــرت آیــت الله خامنه ای ایــن رفتار 
متقابل را برگرفته از قرآن و دســتور اسام 
خواندند و گفتند: امیدواریم خداوند متعال ما 

را در انجام وظایف خود موفق بدارد.

ایشان در بخش اول سخنانشان ۱۹ بهمن 
۵۷ را خاطره ای مبارک و پرشکوه دانستند و 
گفتند: اقدام حماسی آن جوانان، خط سیر 
ارتش جدید را تعیین کرد و باعث شد عوامل 
و کادرهای مختلف ارتش با الهام از آن بیعت، 

به صفوف ملت بپیوندند.
رهبر انقاب با تجلیل از شهیدان نام آوری 
همچون صیاد شــیرازی، ســتاری، بابایی، 
کاهــدوز و فاحی افزودنــد: عامل مبنایی 
بــروز و ظهور این قهرمانــان، همان حرکت 
شــجاعانه ای بود که جمعــی از همافران و 
کارکنان نیروی هوایی ۳ روز قبل از پیروزی 

انقاب و در بحبوحه خطر انجام دادند.
ایشان ویژگی های مهم حرکت ۱۹ بهمن 
۵۷ را نیاز امروز کشــور و ملت برشمردند و 
گفتند: »شــجاعت« و »به هنگام بودن« دو 

خصوصیت برجسته اقدام همافران بود.
حضرت آیت الله خامنــه ای »به موقع« و 
»در لحظه لازم تصمیم گرفتن« را بســیار 
مهم دانستند و افزودند: توابین در عاشورا به 
کمک امام حســین)ع( نیامدند اما بعداً قیام 
کردند و همه کشته شدند، ولی کار بی نتیجه 

بود چون به موقع نبود.
ایشــان، عقانی بودن و اقدام براســاس 
محاســبه را ویژگــی دیگــر ۱۹ بهمن ۵۷ 
دانســتند و گفتند: برخی تصــور می کنند 
که حرکت انقابی مقابل عقانیت است اما 
حرکت انقابــی بیش از هر حرکت دیگر به 

محاسبه و عقانیت نیاز دارد.
رهبر انقاب اســتفاده از غفلت دشــمن 
را دیگــر خصوصیت ممتاز اقــدام همافران 
خواندند و افزودند: دستگاه های ضداطاعات 
و فرماندهان ارتش نتوانستند این حرکت را 
آن هم در نیروی هوایی کشف کنند یا حدس 
بزنند و در حقیقت از جاییکه فکر نمی کردند 

ضربه خوردند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به اقدام 
رژیم پهلوی در تعریف ارتش ذیل دســتگاه 

نظامی آمریکا، گفتند: ســازمان و ســاح و 
آمــوزش ارتش، آمریکایی بــود و انتصابات 
مهم و حتی چگونگی استفاده از تسلیحات 
نیز براساس اجازه آمریکایی ها انجام می شد 
و شــدت وابستگی به حدی بود که ایرانی ها 
اجــازه بازکــردن و تعمیر قطعــات را هم 

نداشتند.
ایشان، ســخنرانی امام خمینی در آبان 
۱۳۴۳ در مخالفت شــدید با کاپیتولاسیون 
را اعتــراض به ســلطه ذلت بــار آمریکا بر 
ارتش و کشــور خواندند و افزودند: براساس 
کاپیتولاســیون که از صدر تا ذیل مقامات 
پهلوی آن را پذیرفته بودند، هیچ آمریکایی با 
هر جرمی نباید در ایران تحت تعقیب قضایی 

قرار می گرفت.
ایشــان، دفاع مقــدس را صحنــه بروز 
شایستگی های ارتشِ تحول یافته برشمردند 
و افزودند: هزاران شــهید ارتشــی همچون 
ســتاره های درخشــان در تاریــخ ایــران 

می درخشند. 
حضرت آیت  الله خامنه ای دفاع از ایران را 
ســرلوحه کارها و تقویت ارتش را مهمترین 
وظیفه خواندنــد و افزودند: ارتــش باید از 
انسانی، تســلیحات، آموزش،  لحاظ نیروی 
آمادگی هــای رزمــی و دفاعــی، رفع نقاط 
ضعف و آسیب های احتمالی، استمرار ابتکار 
و تولیــدات نوآورانه روزبروز تقویت شــود و 
ثابت کند که کارهای بسیار بزرگتری هم را 

می تواند انجام دهد.
در ابتــدای ایــن دیــدار امیر ســرتیپ 
حمید واحــدی فرمانده نیروی هوایی ارتش 
جمهوری اســامی ایران به بیان گزارشی از 
اقدامات یکساله این نیرو از جمله در زمینه 
ارتقاء قدرت پهپادی، تشکیل مراکز عملیات 
پدافنــد ســایبری، فرماندهــی اتاق  جنگ 
هوشمند، انجام مانورها و مسابقات نظامی و 
همچنین اهتمام به تربیت کادر »توانمند، با 

انگیزه و انقابی« پرداخت.

رئیس جمهوری بــا تاکید بر اینکه 
ما به دنبال ســلاح هسته ای نیستیم، 
گفت: رهبر معظم انقلاب اســلامی از 
نظر اعتقادی با صدور فتوا این مسئله را 
صراحتا اعلام کرده اند و با توجه به اینکه 
بررسی  نداریم،  ما هرگز چنین قصدی 

این مسئله اصلا کار سختی نیست.
مسعود پزشــکیان بعد از ظهر پنج شنبه 
در مراســم »بزرگداشــت چهل و ششمین 
ســالروز پیروزی انقاب اســامی با حضور 
سفرا و نمایندگان ســازمان های بین المللی 
مقیم ایــران«، با بیان اینکه امیدوارم حضور 
شما در این مراسم در حل مشکات جامعه، 
منطقه و صلح جهانی کارگشــا باشد، اظهار 
داشت: با پیروزی انقاب اسامی ما به دنبال 
رفع تبعیض و بی عدالتی نسبت به قومیت ها 
و جنســیت ها در جامعه بودیم، اما از همان 
نخســتین روزهایی که جمهوری اسامی پا 

گرفت، توطئه ها علیه آن آغاز شد.
رئیــس جمهــوری با اشــاره بــه اینکه 
ما قربانیان تــرور بودیم و بیشــترین ترور 
شخصیت های سیاســی، مذهبی و فرهنگی 
در جهــان را داریــم، افــزود: عــده ای که 
نمی خواســتند مملکت ما روی پای خودش 
بایســتد، بسیاری از شــخصیت ها از جمله 
رئیس جمهــور، نمایندگان مجلس و امامان 
جمعه و دیگر مقامات و شخصیت های ما را 
ترور کردند؛ اینان ابتدا شــخصیت های ما را 
ترور کردند و بعد همان ها ما را به طرفداری 

از تروریسم متهم کردند.
پزشــکیان با بیان اینکه ما هیچ گناهی 
نداشتیم جز اینکه می خواستیم آزاد زندگی 
کنیم و بــه مردمان مان بر اســاس لیاقت، 
شایستگی و توان شان اجازه دهیم رشد کنند 
و در صلح و آرامــش زندگی کنند، تصریح 

کرد: هنوز زمان زیادی از انقاب نگذشته بود 
که با پشتیبانی اکثر کشورهای جهان، جنگی 
را به ما تحمیل کردنــد؛ مردم ما با تکیه بر 
ایمــان، باور و اعتقاد خود و با دســت خالی 
مقابل دشمن ایستادند و متجاوز را از خاک 

ایران بیرون کردند.
رئیس جمهــوری با تاکید بــر اینکه ما 
متجاوز نبوده و به دنبال جنگ و ناآرامی هم 
نیستیم، گفت: همانگونه که این انقاب را از 
ابتدای پیروزی با چالش مواجه کردند، دولت 
بنده را نیز از همان روز نخست با ترور شهید 
هنیه در تهران به چالش کشــیدند و پس از 
آن به طور مســتمر برای ما مشکل آفرینی 
کردند. در حالی که شــعار ما از همان ابتدا 
این بود که با همکاری هم به صلح، برادری و 
دوستی برسیم، رسانه های بی انصاف در دنیا 
هر روز ما را به عنوان عامل ناآرامی در منطقه 

معرفی می کنند.
پزشــکیان با طرح این ســوال که آیا ما 
عامل ناآرامی در منطقه هستیم یا کسانی که 
حدود ۱۴ هزار کودک بی گناه را زیر خروارها 
خاک مدفون کردنــد، اضافه کرد: در مقابل 
چشم مدعیان حقوق بشــر حدود ۱۴ هزار 
کودک و هزاران زن و مردم بی گناه و بی دفاع 
با بمباران های وحشیانه کشته شدند و حتی 
بیمارستان ها بمباران شدند، اما ما متهم به 
ایجاد ناآرامی می شــویم! مگر این کودکان 
لباس جنگ به تن داشتند که کشته شدند؛ 
متاسفانه دنیا هم در برابر این جنایات سکوت 
کرد و اگر هم حرفی زده می شــد به شکل 

دیپلماتیک و برای خالی نبودن عریضه بود.
رئیس جمهوری با بیــان اینکه کودکان 
غزه و فلســطین بــه چه گناهــی باید زیر 
خروارها خاک دفن شــوند، خاطرنشان کرد: 
چرا وجدان های بیدار در مقابل این جنایت 

ســکوت کردند و حتی گاها از آن پشتیبانی 
هم شــد و بعد مدعی هستند که ما امنیت 

منطقه را برهم زده ایم.
پزشکیان با تاکید بر اینکه جنگ به هیچ 
وجه به نفع ما نیســت، اظهار داشــت: ما به 
دنبال ساح هسته ای نیستیم؛ رهبر معظم 
انقاب اسامی از نظر اعتقادی با صدور فتوا 
این مســئله را صراحتا اعام کرده اند. بر این 
اســاس حتی اگر کســانی که ادعا می کنند 
می خواهند این کار را بکنند، هم نمی توانند 
کشــور ما را به طرف ساح هسته ای ببرند 
چرا که در دکترین نظام جمهوری اســامی 
ایران قتل عام انسان های بی گناه به هیچ وجه 

پذیرفته نیست.
رئیس جمهــوری با بیان اینکه بر همین 
اساس راستی آزمایی اینکه ایران قصد ساخت 
ساح هســته ای ندارد، به هیچ وجه مشکل 
نیســت، افزود: تــا به حال هم هــر گاه که 
خواســته اند آمده اند و بررسی کرده اند و بعد 
از این هــم ۱۰۰ بر دیگر می توانند بیایند و 
بررسی کنند؛ ما هیچ وقت به دنبال ساخت 

ساح هسته ای نخواهیم رفت.
پزشــکیان با طــرح این ســوال که چه 
کســی این کارها را می کنــد؟ تصریح کرد: 
این رژیم صهیونیســتی است که می خواهد 
این حرف هــا را بزنــد و در منطقه به همه 
کشورهای همســایه اش تجاوز کرده است. 
حامیان صهیونیســت ها می گویند که او از 
خودش دفاع می کند، اما سوال این است که 
چه کسی فلســطینیان را از خاک و کاشانه 
خودشان بیرون کرده اســت؟ کدام حقوق 
بشــر در دنیا اجازه می دهد که انسان ها را از 
خانه و کاشانه خودشان بیرون کنند که اینها 

فلسطینیان را بیرون و آواره کرده اند.
رئیس جمهوری با اشاره به اینکه به طور 
طبیعی وقتی انســانی را از خانــه اش آواره 
کنی، مجبور اســت که از خــود دفاع کند، 
گفت: هر انسان آزاده ای وقتی حقش تضییع 
می شود، لاجرم در مقابل آن خواهد ایستاد. 
دنیا زمانــی روی آرامش می بیند که حقوق 
انســان ها -همان حقوقی که مدعی دفاع از 
آن هســتیم- فارغ از نژاد، قوم، قبیله، رنگ، 

مذهب و باور محترم شناخته شود.
پزشــکیان خاطرنشــان کرد: اگــر ما از 
فلسطین و غزه دفاع می کنیم، از مظلومانی 
دفاع می کنیم که تحت ستم قرار گرفته اند. 
زمانی صلح برقرار می شود که ستم، تجاوز و 
تضییع حق نباشد و اگر به هر شکلی کسی 

بخواهد به دیگران زور بگوید، این صلح پایدار 
نخواهد بود و بالاخره زمانی خواهد رســید 
که کســانی که تحت ظلم قــرار گرفته اند، 
برخواهند خواست و علیه ظلم و ستمی قیام 
می کنند. آرامش در عدالت، انصاف، برابری، 
برادری، دوســت و صلح نهفته اســت نه در 

جنگ و خونریزی.
رئیــس جمهــوری بــا بیــان اینکه ما 
می خواهیم با کشورهای همه شما که اینجا 
هستید روابط صمیمی داشته باشیم و بتوانیم 
تجربیات مــان را به یکدیگــر منتقل کنیم، 
اظهار داشت: ما با هم می توانیم این جهان را 
حفظ کنیم. فرصتی که در این دنیای بزرگ 
و در این کهکشــانی که کره خاکی ما در آن 
بسیار کوچک است، به ما برای زندگی اعطا 
شده، یک فرصت طایی است که باید از آن 
برای زندگی شاد، منصفانه و دوستانه با هم 
اســتفاده کنیم و اجازه ندهیم که جهان ما 

آسیب ببیند.
پزشکیان با بیان اینکه جنگ، خونریزی، 
تجاوز و تبعیض کار انســان ها نیست، افزود: 
این حرف ها به معنای آن نیست که در کشور 
خود ما هیچ اشکالی وجود ندارد و تبعیض و 
بی عدالتی نداریم، اما دارمی تاش می کنیم 
که بتوانیم تبعیض ها و بی عدالتی ها در کشور 
را اصاح کنیم تا همه انســان ها بتوانند بر 
اساس لیاقت و شایستگی هایشان رشد کنند، 
ولی در مقابل تاش های ما ســعی می کنند 
جنگ و ترور را به ما تحمیل کنند و دعوا راه 
بیاندازنــد و حرف هایی می زنند که در باور و 

اعتقادات انقابی که ما کردیم، جایی ندارد.
رئیس جمهوری با طرح این سوال که آیا 
می دانید مدعیان حقوق بشــر و آزادی چه 
تعداد انســان های پاک و شریف ما را شهید 
کردند و چــه تعداد انســان های آزاده را به 
خاک و خون کشیدند؟ تصریح کرد: امیدوارم 
این حضور شــما باعث تقویــت ارتباطات 
صمیمی کشــورهای ما و همه کشــورهای 
جهان شود تا بر اساس عزت، احترام متقابل 
و بر پایه گفتگوی برابر همکاری کنیم. قطعا 
تاش خواهیــم کرد روابط خود را با اولویت 
همســایگان با همه جهان گسترش دهیم. 
ما با روســیه و چین توافقات راهبردی امضا 
کردیم و آمادگی داریم با همه کشورها چنین 
توافقاتی داشــته باشیم و بر اساس احترام و 
منافع متقابل برای تثبیت صلح و آرامش در 
جهان و ســاختن دنیای بــه دور از جنگ و 

خونریزی تعامل و همکاری کنیم.

فرمانده کل قوا در دیدار جمعی از فرماندهان نیروی هوایی و پدافند هوایی ارتش:

به تلاش ها  برای کاهش مشکلات بسیار امیدوارم

پزشکیان در مراسم بزرگداشت سالروز پیروزی انقلاب با حضور سفرای خارجی: 

ایران هرگز قصد ساخت سلاح هسته ای را نداشته و ندارد 

تبریک سالروز پیروزی انقلاب سفرای کشورها و 
نمایندگان سازمان های بین المللی به رئیس جمهوری

سفرای کشورها و نمایندگان ســازمان های بین المللی، با حضور در مراسم 
»سام سفرا«، فرارسیدن چهل و ششمین سالروز پیروزی انقاب اسامی را به 

رئیس جمهور و مردم ایران تبریک گفتند.
مســعود پزشکیان بعد ازظهر پنج شــنبه در مراسم جشنی که به مناسبت 
بزرگداشت چهل و ششمین سالروز پیروزی انقاب اسامی برگزار شد، پذیرای 
ســفرای کشورها و نمایندگان سازمان های بین المللی مقیم جمهوری اسامی 

ایران بود.
در این مراســم پس از خیر مقدم وزیر امور خارجه، رئیس جمهور سخنانی 
ایراد کرد و سپس سفرای کشورها و نمایندگان سازمان های بین المللی مقیم، به 
شکل حضوری فرارسیدن ۲۲ بهمن، سالروز پیروزی انقاب اسامی را به رئیس 

جمهور و مردم ایران تبریک گفتند.

عارف: 
دولت پیمانکار و مجری خوبی نیست 

و باید تسهیلگر باشد
معاون اول رئیس جمهور فرهنگســتان های جمهوری اسامی ایران را یک 
مرکز راهبردی برای مشخص کردن مسیر کان علمی و آینده کشور توصیف 
کــرد و گفت: ارتباطــات تنگاتنگ دولت و فرهنگســتان ها فرصت و ظرفیت 

ارزشمند و معنوی  است که باید از آن به خوبی استفاده کرد.
محمدرضا عارف در جلسه هیأت امنای فرهنگستان ها در دولت چهاردهم 
که در فرهنگستان علوم برگزار شد، با بیان اینکه فرهنگستان ها دیگر با دولت 
احســاس غریبی نمی کنند، افزود: باید مشکات کشــور برای ارائه راهکارها و 
راهنمایی ها به فرهنگستان ها ارائه شود و انتظار داریم که فرهنگستان ها برای 
چالش های اصلی کشور به کمک دولت بیایند که در دولت چهاردهم و برنامه 
هفتم توسعه بر روی چالش های اساسی و طرح دقیق مسائل توجه ویژه ای شده 

است و دولت بنا دارد به حل این مسائل اساسی کشور بپردازد.
معاون اول رئیس جمهوری با اشــاره به اینکه وظایف و شــرایط کشــور به 
گونه ای اســت که دســتگاه ها و وزارتخانه های دولتی درگیر مســائل اجرایی 
هســتند و فرصت ندارند که در مورد مسائل مختلف کشور تفکر کنند، گفت: 
دولت چهاردهم نیاز به مشــاوران و مستشاران امین و توجیه به مسائل کشور 
همانند فرهنگســتان ها دارد و انتظار کلی دولت این است که در خلأ به دولت 
پیشــنهاد هایی ارائه ندهند. عارف با تأکید بر اینکه نیروی انسانی مزیت اصلی 
کشــور اســت و فقط به این اتکا می توان راهبردهای اصلی نظــام را اجرایی 
کنیم، خاطرنشــان کرد: نیروی انسانی ســرمایه ای است که باید قدر بدانیم و 
فرهنگستان ها زبده ترین اساتید و نیروی انســانی برجسته را در اختیار دارند 
و این مزیتی اســت که هیچ تشکیاتی در کشور از آن بهره مند نیست. معاون 
اول رئیس جمهوری در خصوص درآمدهای انفال در کشور تصریح کرد: نگاه به 
انفال همواره درآمد دولت بوده اســت اما درآمد دولت برخی از ارزش افزوده بر 
روی انفال است، چرا که درآمد حاصل از آن برای نسل های آتی است که باید 
پاسخگوی نسل بعد باشــیم. عارف ادامه داد: وقتی از فرهنگستان ها به عنوان 
مستشــاران برای تعالی کشور یاد می کنیم باید دید که چگونه می توان از این 

مزیت و نیروها برای سهیم شدن در اداره کشور استفاده کرد.
معاون اول رئیس جمهوری با بیان اینکه بسیاری از وظایف فرهنگستان ها در 
دانشگاه ها و مراکز پژوهشی نیز وجود دارد، گفت: باید فرهنگستان ها را فراتر از 
این مراکز علمی ببینیم و مطمئن باشیم که نظر فرهنگستان ها اجرایی می شود 
و اگر در جایگاه واقعی خودشان قرار گیرند، فرهنگستان ها به گونه ای فتوا و نظر 
دهند که مطالبه عمومی مردم و رســانه ها باشد و باید دید که چرا تاکنون این 

فتوای فرهنگستان ها اجرا نشده است.
عارف همچنین در ادامه ســخنان خود به چالش های پیش روی کشور در 
زمینه های آب، محیط زیســت، بهره وری، ناترازی انرژی، عدم مشارکت بخش 
خصوصی و تغییر اقلیم اشــاره کرد و در خصوص چالش آب در کشــور گفت: 
مســئله آب بحرانی است که هیچ راه حلی جز نگاه علمی ندارد و باور داریم که 
می توانیم با کمک اســاتید و برجستگان علمی کشور این بحران را حل کنیم 
و در این راســتا توسعه بی رویه شــهرها مسئله مهمی است چرا که آب تهران 
حداکثر پاسخگوی ۸ میلیون نفر است اما نزدیک به ۱۵ میلیون نفر جمعیت از 

این آب استفاده می کنند.
معــاون اول رئیس جمهــور در زمینــه چالــش محیط زیســتی و کمک 
فرهنگستان ها برای حل این مسئله افزود: احساس می شود امروز آلودگی هوا 
تبدیل به یک عادت شده اســت و آسان ترین راه حل تعطیل مدارس و ادارات 
اســت. تا چه زمانی می خواهیم به این روش های حل مســئله ادامه دهیم؟ از 

فرهنگستان ها می خواهیم که در این زمینه به دولت راهکارهایی ارائه دهند.
عارف با اشــاره به اینکه ۲,۸ واحد از رشــد اقتصادی ۸ درصدی از ارتقای 
بهره وری در کشــور دیده شده است، تأکید کرد: روند ارتقا ء بهره وری در کشور 
مناسب نبوده و دستگاه ها به دلیل گرفتاری ها نمی توانند به این مسئله بپردازند 

که از فرهنگستان ها می خواهیم در این زمینه ورود کنند.
وی ادامه داد: کشور دچار ناترازی انرژی و کمبود گاز است و بخش عمده ای 
از زمان وزرای صنعتی برای حل مســئله کمبود گاز صرف می شود که همین 

ناترازی به رشد منفی اقتصادی، گرانی کالاها و تورم منجر می شود.
معاون اول رئیس جمهوری خاطرنشــان کرد: تکلیف برنامه هفتم توســعه، 
ملی اســت و فرهنگســتان ها همانند دولت باید بر روی این مسئله کار کنند 
تا به بهره وری مثبت و در نهایت به هدف ۲,۸ واحدی ســهم بهره وری از رشد 
اقتصادی برســیم که معتقدیم با وجود مزیت نیروی انسانی می توان به هدف 

مهم ارتقاء بهره وری نائل شویم.
عارف همچنین در خصوص مشــارکت بخش خصوصی تأکید کرد و گفت: 
امروز ثابت شــده دولت پیمانکار و مجری خوبی نیست و باید تسهیلگر باشد 
و با چه ســازوکاری بخش خصوصی در اقتصاد کشــور حاکیمت پیدا کند و 
فرهنگستان ها یک راهکار علمی برای میدان داری بخش خصوصی ارائه دهند تا 

تمرکز اجرایی برای دولت به حداقل برسد.
معاون اول رئیس جمهوری با اشــاره به مسئله تغییر اقلیم در جهان و نگاه 
سیاسی برخی کشورهای قدرتمند به مسئله تغییر اقلیم تأکید کرد: تغییر اقلیم 
متوجه کشورهای در حال توســعه شده است و در حوزه های مختلف همانند 
کربن و گوگردزدایی، گرم شــدن زمین و استفاده از سوخت های فسیلی، نگاه 
به سمت کشــورهای در حال توسعه است و برای نمونه در حوزه سوخت های 
فســیلی مطرح می کنند که در ۱۵ سال آینده به نفت نیازی نیست و این در 
حالی است که به دنبال فلج کردن کشورهای دارای نفت هستند و یا در زمینه 
گوگردزدایی به دنبال این هستند که کشتی های دارای سوخت گوگردی را به 
دریاها راه ندهند که تمامی این اهداف ظاهر رعایت مسائل محیط زیستی دارد 

اما در پشت آن اهداف دیگری  نهفته است.
عارف ادامه داد: در طول ســالیان گذشــته همواره بر روی مباحث محیط 
زیســتی تأکید شده اســت اما هیچ اتفاق خاصی نیفتاده است که یا به دلیل 
تسلیم شدن به کنوانسیون ها است و یا اینکه از حل این مسائل عبور کرده ایم و 
اگر به این نتیجه رسیدیم که اقدامات برخی کشورها در خصوص مسائل محیط 
زیستی درست است، باید آمادگی های لازم برای مواجهه با آن را داشته باشیم.

معــاون اول رئیس جمهوری به رویکرد اســتفاده از ظرفیت دریا و اهمیت 
منطقه مکران تأکید کرد و گفت: توجه به مکران یکی از مهمترین های راهبرد 
دولت چهاردهم برای اجرای سیاســت های اقتصاد دریامحور اســت که از این 
موضوع مهم غفلت کردیم و بخش عمده ای از آن به عدم توجه فرهنگستان ها 
نیز بازمی گردد و از مرزهای گســترده دریایی و مزیت وجود دریا در شــمال 
و جنوب کشــور استفاده نکردیم و باید دید فرهنگســتان ها در طول سالیان 
چگونــه موضع گیری کردند و در حال حاضــر که توجه به اقتصاد دریا یکی از 
سیاست های مهم اقتصادی دولت شده است، فرهنگستان ها باید برنامه ای برای 
کمک به دولت در این حوزه داشته باشند. وی خاطرنشان کرد: توسعه مکران 
نباید یک برنامه چهارساله باشد، بلکه امری باثبات و کان در نظر گرفته شود.

معاون اول رئیس جمهوری با قدردانی از زحمات و تاش های فرهنگستان ها 
در طول دهه های گذشــته ادامه داد: باید بررســی کلی در خصوص خروجی 
عملکرد این فرهنگســتان ها داشته باشــیم و اینگونه در کشور جا افتاده است 
که در هر بخشــی که دانشــگاه ها نمی توانند ورود کنند این وظیفه به دوش 
فرهنگســتان ها است اما دیدگاه دولت، نســبت به اقدامات این بخش، ملی و 
سیاست گذاری کان برای کشور اســت. عارف به مسئله تغییر مرکز سیاسی 
کشور اشاره و تأکید کرد: این مسئله به صورت جدی مطرح شده است که آیا 
می توانیم در شــهر تهران بمانیم یا خیر؟ و تحت چه شرایطی تهران می تواند 
مرکز سیاسی کشور باشد؟ که یکی از پیشنهادها منطقه مکران بود که به دلیل 
نگاه کاسیک و سنتی که رفتن به مرزها به دلیل حمله نظامی خطرناک است 

مباحث مختلفی در کشور مطرح شد. 

دولت

الحاق ناو پهپادبر به نیروی دریایی سپاه
مراسم الحاق اولین ناو پهپادبر جمهوری اسامی ایران 
به نیروی دریایی سپاه پاسداران انقاب اسامی برگزار شد.

به گزارش ایســنا، مراســم الحاق اولین نــاو پهپادبر 
جمهوری اسامی ایران)ناو پهپادبر شهید باقری(  به نیروی 
دریایی سپاه پاســداران انقاب اسامی با حضور سرلشکر 
باقری رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح ، سردار سامی 
فرمانده کل سپاه و ســردار نصیرزاده وزیر دفاع در خلیج 

فارس برگزار شد.
ناو شــهید باقری با قابلیت حمل چندین اســکادران 
پروازی بدون سرنشــین، نشست و برخاست جنگنده های 
بدون سرنشین، حمل و بکارگیری انواع پهپادهای گشتی و 
رزمی، قابلیت به آب اندازی و از آب گیری انواع شناورهای 
رزمی ســبک و تندرو، و همچنین حمل و بکارگیری انواع 
بالگردهای رزمی و پشتیبانی، یک سکوی متحرک دریایی 
برای اجــرای ماموریت های پهپــادی و بالگردی در پهنه 

اقیانوس ها به شمار می رود.
این نــاو با قــدرت دریانــوردی در دریا تــا فورس ۹ 
)اقیانوس هــا( و برد عملیاتی ۲۲ هــزار مایل دریایی )فرا 
ســاحل(، امکان حضور و اجرای عملیات را برای مدت یک 
سال بدون نیاز به سوخت گیری مجدد در آب های دوردست 

فراهم می کند. 

 سرلشکر باقری: 
پیشرفت های دفاعی و نظامی ما 

بی نظیر است
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح جمهوری اسامی ایران 
گفت:پیشرفت و توسعه در سواحل، جزایر و دریاها مستلزم 
حفاظت در برابر طمع و تهدید بیگانگان و دشــمنان ملت 

است.
به گزارش ایســنا، سرلشکر محمد حســین باقری در 
بخشــی از سخنانش مراسم الحاق ناو پهپادبر چندمنظوره 
شــهید باقری به نیروی دریایی ســپاه در آستانه چهل و 
هفتمین سالگرد پیروزی انقاب اسامی، درباره ناو پهپادبر 
چندمنظوره شهید باقری اظهار کرد: این شناور یک پایگاه 
متحرک اســت که به شــکل خودکفا می تواند در سراسر 
آب های جهان حضور داشته باشد تا عمق بزرگی از پیرامون 
خود امنیت برقرار کنــد، از خود دفاع کند و از منافع این 
ملت از خطوط کشتیرانی از ناوگان تجاری و نفتی حفاظت 

کند.
وی با اشــاره به اینکه قبل از پیروزی انقاب اســامی 
بیــش از ۹۰ درصد تجهیزات و تســلیحات نظامی ایران 
وارداتی بود، تصریح کرد: امروز با افتخار جوانان این ملت، 
دانشمندان این کشور و شرکت های دانش بنیان، کشور را 
به جایی رسانده اند که بیش از ۹۰ درصد تجهیزات دفاعی 
و نظامــی ما تولید این ملت بزرگ اســت و نیازی به هیچ 

بیگانه ای نداریم.
وی دفاع و امنیت پایــدار، بازدارندگی برای جلوگیری 
از جنــگ و پیــروزی قاطع در صــورت تحمیل جنگ را 
وظیفه نیروهای مسلح دانست و تاکید کرد: قدرت دریایی 
یکی از ابعاد اساســی این قدرت اســت و ساختن چنین 
توانمندی هایی مانند ناو پهپادبر شهید بهمن باقری، یکی از 
الزامات و مصادیق چنین قدرت ضروری برای کشور است.

باقری با اشاره به اینکه سال هاست که خبری از تعرض 
دزدان دریایی یا دیگر حوادث و اتفاقات نســبت به ناوگان 
تجاری و نفتی کشور نمی شنویم، این امر را ناشی از حضور 
دائمی ناوها و ناوگروه های دریایی نیروهای مسلح در کنار 
ناوگان تجاری و نفتی کشور دانست. همانگونه که ناوهای 
بیگانه با تمســک به حقوق بین الملــل دریایی تا نزدیکی 
آب های ســرزمینی ما حضور پیدا می کنند، ما نیز چنین 
اجازه ای را در حقوق بین الملل داریم تا متقاباً در سراســر 
آب های جهان و تا کنار آب های ســرزمینی تمام سواحل 
حضور پیدا بکنیم و ما چنین قدرتی را ایجاد خواهیم کرد. 
حداقل آن این است که با داشتن چنین شناورهایی، عاوه 
بر تامین امنیت خلیج فارس، تنگه هرمز و دریای عمان، در 
بخش بزرگی از نیمه شــمالی و نیمه غربی اقیانوس هند، 
امنیــت پایدار و قابل اتکا برای خطوط کشــتیرانی برقرار 

خواهد شد.
وی بــا بیان این که »ایــن توانمندی به هیچ وجه علیه 
هیچ یک از همسایگان و کشورهای منطقه نیست«، به سفر 
دریایی ناوگروهی از نیروی دریایی سپاه به کشور همسایه 
جنوبی امارات عربی متحده در روزهای اخیر اشــاره کرد و 
گفت: همه رســانه ها و جهان دیدند که این ســفر در اوج 
تحریــم، در اوج تهدیدها اتفاق افتاد و چگونه این کشــور 
همسایه از ناوهای ســپاه و ارتش استقبال کرد. این نشان 
برادری اسامی و همسایگی ست که در اون مسیر حرکت 

می کنیم.

سردار سلامی:
سخنان ترامپ درباره قدرت نظامی 

ایران واقع بینانه است
فرمانده سپاه پاسداران گفت: یکی از حرف های درست 
ترامپ همین نظر اخیر بود؛ چراکه او واقع بینانه تر به صحنه 
نگاه کرد. من همیشه اعتقاد دارم که زور و نیروی هر طرفی 

را در یک مسابقه کشتی حریف بهتر درک می کند.
به گزارش ایسنا، سردار پاسدار حسین سامی در حاشیه 
مراسم الحاق ناو پهپادبر چندمنظوره شهید باقری به نیروی 
دریایی ســپاه در آستانه چهل و هفتمین سالگرد پیروزی 
انقاب اسامی  اظهار کرد: دشمن صهیونیستی به خصوص 
و باز به خصوص از طریق رسانه های شان جمهوری اسامی 
ایران را تهدیــد می کنند و صحبت هایی از تهدید و حمله 
احتمالی به سایت های هسته ای مطرح می کنند. ما با این 
تهدیدات سال هاســت مواجهیم. البته همیشــه تهدیدات 
را جدی می گیریــم ولی جدی تر از تهدیدات، پاســخ به 
تهدیدات است که آن را در عمل انجام می دهیم یعنی اگر 
هر کشوری، هر دولتی، هر قدرتی و هر رژیمی بخواهد به 
منافع ما تهاجم کند قطعاً با پاسخ های بسیار سختی مواجه 
خواهد شــد. این را  با حــرف مطرح نمی کنیم، ما قبا در 
عمل سیاست دفاعی خودمان را اثبات کرده ایم. ما کشوری 
نیستیم که کســی تهدید کند. با پاسخ های واقعاً سخت و 
گاهی غیرمنتظره و غیرقابل تصوری از نظر دامنه شدت و 

نوع هدفی که انتخاب می کنیم مواجه خواهند شد.
وی تاکید کرد: توصیه ما  این است که دیگران به اشتباه 
در مورد ما فکر نکنند، قضاوت های شان را اصاح کنند و بر 
اساس واقعیت های قدرت ایران  تصمیم بگیرند. این تصور 
که جمهوری اسامی ایران ضعیف شده یکی از اشتباه ترین 
تصوراتی است که در ذهن بعضی مقامات سیاسی و نظامی 
و دشــمنان ما شکل گرفته است ولی واقعیت این است که 
ما از همیشــه قدرتمندتر هستیم و شــما نشانه های این 
قدرتمندتر شــدن را در همین ایام اخیر در رونمایی هایی 
که از کسر کوچکی از قدرت جمهوری اسامی ایران و سپاه 

اتفاق افتاد، ماحظه کردید.
وی با اشــاره به ناو پهپادبر چندمنظوره شــهید باقری 
اظهار کرد: امروز هم با دستاورد و پدیده جدیدی در عرصه 

نبردهای دریایی آشنا شدیم. 

دفاعی


